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KELLOKOSKEN KEHITTÄMISTOIMIKUNNAN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 
 
Kokousaika:  17.9.2013 klo 18.30 – 20.45. 
Paikka: Kellokoski, ravintola Ruukki 
Osallistujat:  

Liisa Palvas (vpj.) 
Hannu Helasvuo 
Aila Koivunen 
Antti Seppälä 
Minna Höckert (poistui klo 20.40) 
Arja Taipale  
Heli Udd 
Laura Peussa 
Ari Maskonen  
Kari Leppiaho 
Asko Honkanen (siht.) 
 

poissa  Kyösti Lehtonen (pj.) 
 
 
 
ASIALISTA  
 
 
1. Kokouksen avaus 

 
Pj. avasi kokouksen klo 18.30. 

 
2. Kaavahankkeet 

 
Honkanen esitteli Kellokoskea koskevat ajankohtaiset kaavahankkeet (seuraavan sivun kartalla 
punaiset merkinnät) ja niiden tilanteen. 
 

kaava tilanne  huomioitavaa 
Linjapuisto I ehdotus ollut nähtävillä Yhtiömuotoista pientalorakentamista. 

Maaperää puhdistettava, sopimukset 
HUS:n ja Neste markkinointi Oy:n 
kanssa. 

Linjapuisto II luonnos ollut nähtävillä Pääasiassa omakotitalotontteja, 
samalla tiivistetään Lääkärinpellon 
alueella vajaatehoisia olevia 
pientalotontteja. 

Kellokosken keskusta luonnos tekeillä Liikerakentamista ja asumista 
nykyisen keskustan alueelle. 

Koulutie luonnos tekeillä Yhtenäiskouluhanke taustalla, 
edellyttää Koulutien siirtämistä. 
Samalla pohditaan myös viereisten 
korttelialueiden kaavamuutoksia. 
Liikenneturvallisuus ja –verkollisia  

Rajalinnan työpaikka-alue II ehdotus tulossa 
kunnanhallituksen 
käsiteltäväksi 

Ensimmäinen työpaikka-alueen 
laajennus. Kiertoliittymävaraus tehty 
Pohjoisväylän liittymään. 
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Keskusteltiin erityisesti Koulutie-hankkeesta. Keittiöiden kunnostustarpeesta ja riittämättömistä 
ruokailu-, teknisten töiden ja liikuntatiloista liikkeelle lähtenyt hanke edellyttää kaavamuutosta, 
jotta yhtenäiskoulu voidaan toteuttaa. Kouluille yhtenäisiä tiloja rakentamalla saataisiin toimivampi 
ratkaisu. Kummankin koulun tilojen korjaamisen sijaan on perusteltua toteuttaa yhdet kumpaakin 
koulua palvelevat keittiö- ja ruokailutilat. Todettiin, että taajaman kehittyessä koululaisten määrä 
kasvaa ja lisätilojen rakentaminen on perusteltua. Tilojen tehokas käyttö on tärkeätä. 
 
Keskusteltiin kouluverkosta ylipäätään. Tähän liittyen todettiin, että Tuusula on kolmen taajaman 
kunta, jossa palveluita tulee pystyä tarjoamaan tasapuolisesti kaikissa kuntakeskuksissa. 
Toisaalta ymmärrettiin, että tehtävät säästölinjaukset tuottavat virkakoneistosta säästöehdotuksia. 
Tästä huolimatta tulisi huomata, että huonojen vuosien jälkeen tulee jälleen hyviä, mikä 
huomioiden mahdollisesti väliaikainen palveluiden karsinta ei ole perusteltua. 
 

3. Kouluterveydenhoitohenkilökunnan tilanne 
 
Koulupsykologi 
 
Psykologipalveluissa on kahdeksan terveyskeskuspsykologin tointa.  
Johtava psykologi (psykososiaalisten palveluiden esimies) , 2 neuvolapsykologia ja 5 
koulupsykologia, joista 2 hoitaa yläkouluja ja lukioita ja 3 alakouluja. Yksi alakoulupsykologeista 
on irtisanoutunut tehtävästään 5.8 2013 alkaen. Hänen toimensa täyttämiseksi ei ollut 9.9.2013 
mennessä myönnetty täyttölupaa. 
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Tämän kyseisen psykologin tehtävänä on toimia Ruukin ja Linjamäen, Hyökkälän, Kirkonkylän ja 
Tuomalan sekä Vanhakylän koulujen alueella. Alakoulupsykologien alueilla on Tuusulassa n 1000 
lasta vanhempineen ja suositus oppilaiden määrästä on 600 – 800 yhtä psykologia kohden, joten 
yhden koulupsykologin työtä ei voi siirtää toiselle.  
 
Toimintatapaa muutetaan siten, että koulupsykologille ohjautuneet kiireiset asiakkaat ohjataan 
koulukuraattoreille, jotka sitten tarvittaessa konsultoivat asioissa johtavaa psykologia. Tällöin 
puuttuvaa resurssia voidaan korvata joiltain osin ostopalveluin (esim. psykologin tutkimukset). 
Tarvittaessa johtava psykologi on osallistunut myös ko koulujen oppilashuoltoryhmiin. Johtava 
psykologi on jäämässä eläkkeelle ja sitä edeltävälle lomalle syyskuussa, jolloin tätä väliaikaista 
konsultaatiomenettelyä ei voida toteuttaa ennen uuden johtavan psykologin rekrytointia, joka on 
meneillään.  
 
Terveydenhoitaja 
 
Kyseessä on terveydenhoitaja, jolle kuuluu Ruukin alakoulu, Linjamäen koulu sekä Kellokosken 
lukio. Terveydenhoitajalle on myönnetty virkavapaa ajalle 1.10.2013 - 28.3.2014. Toimen 
täyttämiseksi ei oltu saatu täyttölupaa 9.9.2013 mennessä.  
 
Kouluterveydenhoitajien kanssa tehty varasuunnitelma, jos täyttölupaa ei saada. Tällöin koulut 
jaetaan terveydenhoitajien kesken. Silloin kaikkia asetuksen mukaisia terveystarkastuksia ei 
ehditä kuitenkaan tekemään. Lisäksi tulevat HPV-rokotukset (3 rokotetta) yläkoululaisille tytöille 
jotka työllistävät kouluterveydenhoitajia koko lukuvuoden. 
 
Ruukin koulun lääkäritilanne 
 
Kyseiselle terveyskeskuslääkärille on myönnetty opintovapaata 1.1.2014 alkaen. Täyttölupaa ei 
oltu myönnetty 9.9.2013 mennessä.  
 
 
Toimikunta keskusteli tilanteesta todeten mm.  

• Viime lukuvuoden aikana on koulupsykologina ollut tiettävästi epäpätevä koulupsykologi, 
joka ei osannut suomea.   

• Koulupsykologille on jonoa n. 20 oppilaan verran. 
• Terveyteen liittyviin ongelmiin tulisi pystyä puuttumaan jo varhaisessa vaiheessa. 
• Asiasta keskustellaan sosiaali- ja terveyslautakunnassa piakkoin.  

 
 
Toimikunta edellyttää, että täyttöluvat myönnetään ja tehtävät täytetään mahdollisimman pian. On 
ensiarvoisen tärkeää, että koululaisilla on ammattitaitoinen henkilö, joka osaa auttaa. 
Terveydenhoitaja on usein ensimmäinen, johon yhteyttä otetaan. Toimikunta tähdentää, että 
tehtäviä ei voida jättää täyttämättä, koska koululaisten terveydenhoito on erityisen tärkeä. 
 
 

Kokoukseen jälkeen Kunnanjohtaja Joensivu oli kertonut, että kehittämistoimikunnassa 
keskustellut kouluterveydenhuollon henkilöstövajetta paikkaavat täyttöluvat on myönnetty. 
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4. Seuraavat kokoukset 

 
Aiemmin on päätetty, että kokoukset pidetään yleensä tiistaisin tai torstaisin klo 18.30 alkaen. 
Sovitut kokoukset: 
 
ti 22.10. 
ti 19.11. 
to 12.12. 

 
 

5. Muut asiat  
 
5.1 Bussivuorot 
 
Bussivuoroasia on tullut teknisen toimen talousarvion yhteydessä esille. Kesästä 2014 alkaen 
kaudelle haetaan raamilisäystä 2,5 Me. Vuoden 2015 alusta tulevat voimaan uudet sopimukset. 
Jotta tätä menolisäystä ei tulisi tässä suuruusluokassa, tulisi Sampo-kyydeistä vähentää vuoden 
alusta 30 % tai kesän jälkeen puolet vuoroista pois. Asia on esillä liikennetyöryhmässä tämän 
kuun aikana. 
 
5.2 Padon ympäristön raivaukset 
 
Me Kellokoskelaiset on tehnyt padon tuntumassa puuston raivauksia. Kerrottiin, että toimintaa on 
tarkoitus jatkaa talkoohengessä. Puistojen osalta määrärahat ovat niukat, joten talkootöillä on 
suuri arvo. Toimikunta merkitsi tiedoksi. 

 
5.3 Häiriökäyttäytyminen 
 
Todettiin, että alueen syrjäytyneillä on kevään ja kesän aikana ollut tapana kokoontua keskustan 
bussipysäkeille. Vaikka suurempia häiriöitä ei ole ilmennyt, on alkoholin nauttiminen yleisillä 
paikoilla kiellettyä, ja alkoholia nauttineen tai huumeita käyttäneen käytös vaikuttaa yleiseen 
viihtyvyyteen ja lisää lasten ja vanhusten turvattomuuden tunnetta. Asiaan on vaikea puuttua, 
koska sen voi tehdä vain poliisi virkaansa liittyen.  
 
Todettiin, että Tuusulan kunta on asuttanut alkoholisteja Mäntyrinteentielle, jonka jälkeen häiriöitä 
ko. asunnoissa on ollut valitettavan säännöllisesti. Toivomme asuntotoimen ottavan asian esille 
asukkaidensa kanssa, sekä huomioivan asuntoja vuokrattaessa, ettei tällaisia ryhmittymiä pääse 
syntymään. Toivomme myös Sininauhasäätiön ottavan asian esille omien vuokralaistensa 
kanssa. 
  
Tiedoksi asuntotoimen päällikkö Outi Hämäläinen ja Sininauhasäätiö. 
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5.4 Pankkipalvelut 
 
Todettiin, että Osuuspankki on lopettamassa Kellokoskella. Tiettävästi myös pankkilokerot 
poistuvat. Pankki on liiketaloudellisin perustein toimiva, mutta sillä on vastuunsa asiakkaitansa 
kohtaan. Todettiin, että tämä on erityisen harmillista niiden ikäihmisten kannalta, jotka ovat 
tottuneet hoitamaan raha-asiansa pääasiassa pankissa. 
 
Kehittämistoimikunta toivoo, että Kellokoskelaiset yhdistykset ottaisivat kantaa tähän asiaan 
omilla tahoillaan. 
 
Todettiin myös, että ylipäätään Suomessa myös pankkiautomaattiverkostoa ollaan karsimassa. 
 

Kokouksen jälkeen Maskonen oli selvittänyt asiaa Ottomaatti yhtiö Automatiasta: Yhtiöllä on 
halu säilyttää automaatti Kellokoskella. Kellokosken automaatin käyttöaste on maan 
keskitasoa. Automaatin säilyminen on kiinni myös tilan omistajasta ja vuokraajasta. Jos 
paikka vaihtuisi, pitäisi löytää korvaava paikka, tällöin automaatti uusittaisiin. Paikan vaihto ei 
ole ainakaan vielä ajankohtainen. 

 
 

6. Kokouksen päättäminen 
 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.45. 
 

 
 
muistion laati 19.9.2013 
Asko Honkanen 
toimikunnan sihteeri 
 
 
Jakelu: 
 
toimikunnan jäsenet 
kellokoskelaiset valtuutetut  
kunnanhallituksen jäsenet 
kunnanvaltuuston pj:t 
kuntakehitysryhmän jäsenet 
kunnan verkkosivut / Leena Eno 
Kellokosken kirjasto 
Keski-Uusimaa –lehti 
 
kohta 5.3 
asuntotoimen päällikkö Hämäläinen 
Sininauhasäätiö 

 
 


